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Zápis z jednání Rady vlády pro veřejné zdraví – 29.10. 2024 

Předseda, prof. MUDr. Vlastimil Válek, CSc., MBA, EBIR (dále jen „předseda“), zahájil jednání 
a představil vznik Rady vlády pro veřejné zdraví (dále jen „RVVZ“). Vyzdvihl důležitost 
meziresortní spolupráce, která bude zásadní při projednávání záležitostí vycházejících z 

činnosti RVVZ na vládní úrovni. Upozornil, že Česká republika patří mezi první země, která 
podobnou radu zřídila, což velmi oceňuje WHO, s níž se tím otevírá prostor pro intenzivnější 
spolupráci jak v oblasti vědecko-výzkumné, tak odborně-politické. RVVZ by měla přispět i k 
transformaci hygienické služby, a především ke zlepšení zdraví obyvatelstva. Předseda dále 
zmínil potenciál ekonomických přínosů v oblasti prevence. Působení RVVZ by také mohlo 
podpořit již probíhající projekty na evropské úrovni. V rámci polského předsednictví 
přislíbila Česká republika podporu v oblasti prevence a veřejného zdraví. Předseda na závěr 
vyjádřil podporu činnosti RVVZ. 

Místopředsedkyně, MUDr. Barbora Macková, MHA (dále jen „místopředsedkyně“), 
poděkovala předsedovi za slovo a představila oblasti týkající se veřejného zdraví, včetně 

zdravotních hrozeb, do nichž spadá například obezita, která má přesah i do jiných resortů 
než zdravotnictví. Místopředsedkyně zmínila existenci pracovních meziresortních skupin, 
které zohledňují hodnocení zdravotních rizik i v technických aspektech. Upozornila na 
význam komunikace v rámci působení RVVZ i směrem k veřejnosti. Požádala členy, aby  na 
příští jednání RVVZ připravili přehled mezirezortních skupin a témat, která jsou 
projednávána v jiných radách či pracovních skupinách a mohla by být projednána i na RVVZ 
a zahrnuta do Strategie veřejného zdraví, jako jsou například klimatické změny nebo 
problematika obezity. 

Místopředsedkyně přistoupila k projednávání Jednacího řádu RVVZ, jehož finální schválení 
proběhne hlasováním per rollam. Členové rady se žádají o případné uplatnění připomínek 
k návrhu jednacího řádu, a to přímo formou revize textu nebo komentářů do návrhu 
uloženého v Teams skupině.  

PhDr. Pavel Doleček, Ph.D., v rámci projednávání Jednacího řádu upozornil na sjednocení 
termínů týkajících se zasílání elektronické pozvánky a materiálů. 

Tajemník RVVZ, Matyáš Fošum (dále jen „tajemník“), poukázal na některé zaslané 
připomínky k Jednacímu řádu RVVZ, které byly zohledněny, například nahrazení slova 
„zasedání“ slovem „jednání“. Uvedl, že revidovaný Jednací řád bude členům zaslán k 
připomínkám a poté schválen hlasováním per rollam. 

Ing. Martin Štěpánek podpořil připomínku ohledně sjednocení termínů u Jednacího řádu a 
dotázal se, zda bude řád zohledňovat možnost online jednání. Místopředsedkyně uvedla, 

že tuto možnost projedná, ale neměla by být standardní formou jednání. 
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MUDr. Alena Šteflová, Ph.D., MPH, vznesla připomínku k frekvenci jednání Rady, zda bude 
jednání dvakrát ročně dostatečné. Místopředsedkyně uvedla, že jednání budou probíhat 
častěji. Statut uvádí nejméně 2x ročně.  

Místopředsedkyně se dále věnovala tématům souvisejícím s činností RVVZ. Jedním z nich 

jsou hlukové mapy, které se dotýkají více resortů a ovlivňují zdraví obyvatel. Používají se 
například pro účely plánování dopravy či staveb. Dále zmínila Síť zdravých měst, která 
přispívá ke zlepšení kvality života obyvatel a zahrnuje účast městských správ, ministerstev 
a státních i neziskových organizací.  

Tajemník představil Národní azbestový profil České republiky a založení Teamsové skupiny, 
kde budou dostupné veškeré materiály. Zmíněný azbestový profil slouží ke zmapování 
azbestové zátěže v České republice, aby bylo možné posoudit riziko pro komunální, 
pracovní a bytové prostředí a případně přijmout odpovídající opatření. Touto 
problematikou se v rámci RVVZ bude zabývat k tomu určená pracovní skupina. Dokument 
týkající se Národního azbestového profilu bude k dispozici ve skupině v Teamsech a zaslán 
e-mailem, pouze pro interní potřeby. 

Člen RVVZ vznesl dotaz na tajemníka, co má být výstupem Národního azbestového profilu 
České republiky. Tajemník uvedl, že cílem je mimo jiné i získání finanční podpory pro Českou 
republiku a vytvoření strategického plánu pro snižování rizika staré azbestové zátěže. 

Místopředsedkyně dále upozornila na problematiku indikátorů kvality, kterými se bude 
RVVZ věnovat. Členům bude zaslán odkaz na materiály k této oblasti, zahrnující například 
otázku antibiotické rezistence nejen v odpadních vodách. 

Ing. Karla Petrová vznesla dotaz ohledně upřesnění úkolů, zda mají členové zaslat pouze 
seznam pracovních skupin nebo i témata k projednání na dalším jednání RVVZ. 
Místopředsedkyně upřesnila, že požadavkem je zaslání jak existujících pracovních skupin, 

tak i témat vhodných k projednání na jednáních RVVZ. 

Závěrem místopředsedkyně poděkovala přítomným, připomněla vznik Teamsové skupiny a 
vypracování Strategie veřejného zdraví s vydefinovanými cíli. Druhé jednání se uskuteční 
12. 12. 2024, třetí 18. 3. 2025. 

 

Přehled úkolů 

Úkol Nositel Termín splnění 

I/1 Členové RVVZ 5. 12. 2024 
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Zaslání témat vhodných k projednání na RVVZ 
(vyplnění tabulky v Teamsech; 1. záložka Excel) 

I/2 

Zaslání existujících pracovních skupin, které by mohly 

být přínosem pro RVVZ (vyplnění tabulky v Teamsech; 
2. záložka Excel) 

Členové RVVZ 5. 12. 2024 

I/3 

Vytvoření Teams skupiny 

Sekretariát 
RVVZ 

Hotovo 

I/4 

Zaslání odkazu na indikátor kvality 

Sekretariát 
RVVZ 

Hotovo 

I/5 

Strategie veřejného zdraví ČR 

Předsedkyně 

RVVZ 

28. 2. 2025 

I/6 

Zaslání zápisu 

Sekretariát 
RVVZ 

19. 11. 2024 

I/7 

Připomínky jednací řád; následně hlasování o schválení 
jednacího řádu 

Členové RVVZ 30. 11. 2024 

 

V Praze dne 19. 11. 2024  


